
SAUE KOOL 

Hoolekogu koosoleku protokoll 

Algus: 21. mai 2024 kell 18:00, lõpp kell 19:45 

Toimus: Saue Kooli klassis nr 217. 

Koosoleku juhataja ja protokollija: Saue Kooli hoolekogu aseesimees hoolekogu 
esimehe ülesannetes Liina Võrklaev 

Koosolekul osalesid: 

• Saue Kooli direktor Andres Pajula;  
• Saue Kooli õpetajate esindajad Liis Jaaku ja Tiia Tasuja;  
• Saue Kooli õpilasesinduse esindaja Sofia Palmiste;  
• lapsevanemate esindajad: hoolekogu esimees Hedi Tammeleht, Jaanika 

Käärst, Renno Veinthal, Virko Raagmets (ka kui kooli toetavate 
organisatsioonide ja vilistlaste esindaja),  

Koosolekult puudumisest olid ette teatanud: koolipidaja esindaja Andres 

Kaarmann, keda asendas Saue valla haridusosakonna juhataja Birgit Tammjõe-Tulp; 

Kristiina Hendre ja Kristiina Lillepea. 

PÄEVAKORD: 

1. Saue Kooli uus õppekava. 

2. Kooli kodukorra uued lisad.   

3. Pisa testide tulemused Saue Koolis. 

4. Andmekaitse teemad. 

5. Hoolekogu roll konfliktide lahendamisel. 

6. Õpetajatega komplekteeritus koolis uuel õppeaastal. 

7. ERASMUS õpilasvahetus. 

8. Koolipäeva algusaeg uuel õppeaastal. 

9. 2024/2025 õppeaasta avaaktus pühapäeval 1.09.2024. 

10. Vaikne ruum huviringe ootavatele lastele. 

11. Lukustatavad kapid (asjade kadumise vältimiseks). 

12. Riietusruumidest, pesemisvõimalustest peale kehalise kasvatuse 

tundi. 

13. Lõunasöögi vahetunni pikkusest.  



 

ARUTELU 

1. Saue Kooli uus õppekava – ülevaade uue õppekava koostamisest ja 

muudatustest Andres Pajula poolt. Õppekava koostamine algas oktoobris, 

õppekava arendamise protsessi koordineeris õppejuht Piret Ploom. 

Õppekava sisulise osa panid kokku ainekoondised.  

Olulised muudatused:  

 Paljudele klassidele lisati digioskuste arendamisele suunatud tunde. 

 Kõikide õppeainete õpetamisse on lõimitud digioskused. Riik läheb 

üle elektroonilistele eksamitele üle.  

 Kunsti- ja tööõpetus muudeti üheks õppeaineks.  

 Kehalise kasvatuse õppeainesse on lisatud liikumisõpetus.  

 Töö- ja tehnoloogiaõpetuses pole enam soopõhised gruppe. 6-7. 

klassis saavad õpilased trimestri kaupa ühte ja teist neist 

õppeainetest. 7.klassis tehakse loovtöö.  

 Õppekava arendamise käigus arutati ka hindamismetoodikat. 

Kehalise kasvatuse ning kunsti- ja tööõpetuse õppeainetes soovivad 

Saue Kooli õpetajad jätkata pigem hindelist hindamist. 

Liina: Saue Kooli uus õppekava on mahukas, kuid hästi koostatud, erinevad teemad 

on omavahel seotud. Üksikud täiendusettepanekud saadan eraldi.  

Liis:  Õppekava hästi tehtud, Saue Kooli uue visuaaliga ühtlustatud. Õppekava 

arendamise käigus võrreldi vana ja uut õppekava erinevates kooliastmetes. Kasutati 

Haridus- ja Teadusministeeriumi poolt ette antud erinevaid juhendid. 

Renno: kas koolipidaja ootused on arvestatud? 

Birgit: Vallavalitsus ise õppekavasid ei loe, iga kool teeb ise nii nagu neile vaja.  

Hedi: Oleme rääkinud, et kehalises kasvatuses ja kunstiõpetuses võiksid olla hinnete 

asemel hinnangud.  



Andres: Õpetajate soov oli, et oleksid hinded.  Hinnangute kirjutamine võtaks rohkem 

aega. Kui laps koolist ära läheb, peab hinde ka niikuinii tunnistusele panema.  

Hoolekogu arvamus: hoolekogu esindajatel on väga erinevad arvamused, kas 

kehalises kasvatuses, käsitöös ja muusikas peaks hinded panema või mitte. 

Praegusel hetkel õppekava muutma ei hakata. Iga aasta alguses võib hindamise 

teemat uuesti arutada. 

2. Kooli kodukorra uued lisad   

Andres: Hoolekogus oli varasemalt otsustatud, et Saue Kooli kodukorra 

lisad kinnitatakse direktori käskkirjaga. Et kodukorra uusi lisasid oleks nii 

kiiresti võimalik muuta, arutada. Uut koolivormi puudutavad lisad on nüüd 

täiendatud seoses Saue Kooli uue visuaalse identiteedi ja logoga. Vt 

kodukorra punktid 1.7 ja 1.9. 

3. Pisa testide tulemused Saue Koolis (NB! info Saue Kooli kodulehel) 

Andres: Ca 1700 last Eestis osalesid Pisa testide tegemisel. Saue Kooli 

õpilastest tegid ka mitmed Pisa teste. Andmed Pisa testide tulemuste kohta 

on avaldatud Saue Kooli kodulehel 2022. a kohta, koolile anti tulemused 

2023.  

Jaanika: Kuidas olnud Saue Kooli tulemused võrreldes teiste koolidega?  

Andres: Tulemused on head ja mitmetes suundades varasemast paremad.  

Matemaatika osas on toimunud pooleaastane tagasiminek, eelmine kord  

keskmine 554 punkti, nüüd 530 punkti. Ilmselt covid ajal ei olnud 

matemaatika õppimine nii hea. Uuringu kohta koostatud raport on hea 

materjal analüüsiks.  

Oluline komponent siin ka tunnidistsipliin. Lihtsalt ainult rõõmuga tulemust 

ei tule, pingutust on vaja. Oleme Pisa testi järeldused põhjalikult läbi 

analüüsinud. Oluline õppida maailma parimatelt. Oktoobris loodusteaduste, 

matemaatika ja eesti keele õpetajad lähevad Singapuri õppima parimate 

kogemustest. Hea, et Saue koolil on läinud Pisa testide tegemisel hästi.  

Renno: Eesti võrdluses on Saue Kooli õpilaste tulemus väga hea. 

Haridusvõrdsus on väga hea. Eesti kool suudab viia kõik lapsed vähemalt 

3. tasemele, mureks, kuidas lapsed 5. ja 6.tasemele viia.  



Andres: Pisa testi valimi tegemisest: Pisa testi tegema kutsutavate õpilaste 

nimekiri oli testi läbiviijate poolt ette antud, mõned väikeklassi lapsed olid ka 

Pisa testi tegijate valimisse arvatud. Hea, et Saue Kooli õpilastest ei ole 

keegi 1. ja 2. Pisa tasemel. 

 

4. Andmekaitse teemad - õpilastest piltide postitamine kooli kodulehele või 

sotsiaalmeediasse. 

Andres: Saue Kooli kodulehel ei ole ühtegi lapse pilti. Kõigilt 

lapsevanematelt on küsitud kirjalikult nõusolekud kas nende lapse kohta 

võib pilte avaldada sh Saue Kooli sotsiaalmeedia gruppides. Kui 

lapsevanemalt nõusolekut ei ole, siis nende lastega pilte ei tohi 

sotsiaalmeediasse üles panna. Vaid paar lapsevanemat vastasid, et ei ole 

nõus oma lapse piltide panemisega sotsiaalmeediasse Saue Kooli lehele. 

Liis: püütakse teha sellised pildid, millel lapsed ei ole otse näoga pildi peal. 

Tehakse pilte ka kaugemalt. Inetuid pilte üles ei panda. Kui lapsevanem 

palub pildi maha võtta, siis pilt võetakse maha.  

Jaanika: kas ja kuidas kontrollite, et luba vanemalt olemas? 

Hedi: Klassijuhataja kogub lapsevanemate nõusolekud. 

 

5. Hoolekogu roll konfliktide lahendamisel 

Liina: Leian, et kui koolis on toimunud konflikte, millistest lapsevanem 

soovib teavitada hoolekogu, siis tuleb neid teemasid hoolekogus arutada. 

Hoolekogu poole pöördub lapsevanem üldjuhul ikka siis kui ta ei ole mujalt 

abi saanud. 

Andres: seaduses ei ole antud hoolekogule rolli kooliga, kooliõpilastega 

seonduvate  konfliktide lahendamiseks.  Seega konflikti detaile hoolekogu 

arutada ei saa. Lapsevanema jaoks on esimene kontakt konflikti 

lahendamiseks klassijuhataja, sealt edasi tuleb pöörduda vajadusel 

sotsiaaltöötaja, õppejuhi ja direktori poole. Kui juhtumid ei jõua koolis 

lahenduseni, siis saab need viia kooli pidajani ehk Saue Vallavalitsusse. 

Kui lapsevanem tunneb, et ta ei saa koolist konflikti/probleemi lahendamisel 

abi, siis peaks ta pöörduma kooli pidaja poole.  

 

6. Õpetajatega komplekteeritus koolis uuel õppeaastal –  



Kaks õpetajat lähevad pensionile. Saue Koolist ei soovi teadaolevalt uuel 

õppeaastal lahkuda ükski teine õpetaja. Kaks uut õpetajat tulevad algklasse 

õpetama, uus muusikaõpetaja asub tööle, üks õpetaja tuleb lapsepuhkuselt 

tagasi. 

Enamik Saue Kooli õpetajaid on kvalifitseeritud õpetajad. 7-8 õpetajat ei 

vasta kvalifitseerimisnõuetele, aga õpivad ülikoolis, et õpetajakutse 

omandada.  

 

7. ERASMUS õpilasvahetuse – kas ja kuidas projekt edenemas? 

Andres: Õpetajad on käinud Erasmus programmi raames teistes riikides 

kogemusi vahetamas, neile meeldiks programmis osalemist jätkata. 

Uurime, kas saame Erasmus akrediteeringu (tuleb ette valmistada 

strateegia ja taktika), siis on 7 aastaks leping nii õpilaste kui õpetajate 

vahetusprogrammi teostamiseks lihtsustatud viisil. ERASMUS 

õpilasvahetusega sooviksime ka alustada, arutame. Lepingupartnereid 

tuleb valida. Akrediteeringu puhul on võimalused lahti lihtsustatud korras. 

Lisab õpilastele ja õpetajatele motivatsiooni.  

 

8. Koolipäeva algusaeg uuel õppeaastal – kas kl 08:15 või 9:00?   

Kooli pidajaga Saue Vallavalitsusega on teemat arutatud ja jõutud 

järeldusele, et koolipäeva algusaeg jääb samaks. Kõigilt 1.klassi 

lapsevanematelt küsiti infot, kas koolipäev võiks alata senisel ajal või kell 

9.00. 98-st lapsevanemast, kellele küsitlus saadeti, vastas küsitlusele 23. 

Ainult 12 soovisid alustada kooli 9:00. Enamikul sobib senine koolipäeva 

algusaeg. Kui koolipäeva algus nihutada  hilisemaks, siis ringid lähevad ka 

hilisemaks ja see ei oleks hea variant. 

 

9. 2024/2025 õppeaasta avaaktus pühapäeval 1.09.2024 – Saue Kooli 

hoolekogus pandi hääletusele järgmine küsimus: kas Saue Kooli hoolekogu 

toetab ettepanekut korraldada 2024/2025 õppeaasta avaaktus pühapäeval 

1.septembril 2024 ja selle arvelt muuta 2024/2025 õppeaasta 

koolivaheaegade kuupäevi (lõpetada 2025.aasta juunis kooliaastat ühe 

koolipäeva võrra varem)? Kõik Saue Kooli hoolekogu liikmed hääletasid 

ettepaneku poolt.  



Koolidirektor Andres Pajula vormistab vastavasisulise taotluse Saue 

Vallavalitsusele. 

 

10. Vaikne ruum huviringe ootavatele lastele koduste ülesannete  

lahendamiseks – kas ja kuidas?  

Andres: Lapsed saavad olla oma klassiruumis juhul kui see on vaba. 

Istumiseks kohti on: ka koridorides on pingid, asjad. Mis selles vaikses 

õppimise ruumis peab olema? Soovitan konkreetsel lapsevanemal koolist 

otse küsida. Probleemi lahendame juhtumipõhiselt.   

 

11. Lukustatavad kapid (asjade kadumise vältimiseks) 

Andres: Lukustatavad kapid on olemas. Nende kasutamiseks tuleb 

lapsevanemal Saue Valla Varahalduse poole pöörduda ja leping sõlmida. 

Huvilistel palume pöörduda Saue Kooli administraatori poole (paikneb Saue 

Kooli välisukse kõrval) ja uurida täpsemaid tingimusi. 

 

12. Riietusruumidest, pesemisvõimalustest peale kehalise kasvatuse 

tundi (ruumide hügieen) 

Andres: pesemisruumides tuleks korraldada suurem remont, praegu seal 

ventilatsioon halb ja arusaadav, miks noored seal pesta ei taha. Vaatan 

need ruumid üle ja uurin vallavalitsuselt, mis teha annab.  

 

13. Koolitoidu järjekorrad – kas kõigile jääb piisavalt aega? Osad õpilased 

on sunnitud kiiresti sööma, sest kardavad söögivahetunni järel algava 

tunni alguses hilinemise pärast pahandada saada. 

Andres: Käin ise iga päev söömas ning näen, et õpilastel jääb piisavalt 

aega söömiseks ning järjekorrad ei ole liiga pikad.  

Sofia: järjekorrad muutuvad pikaks ainult siis kui pakutakse mingit 

makaronidega/pastaga toitu. Üldjuhul pikki järjekordi pole.  

 

hoolekogu aseesimees hoolekogu esimehe ülesannetes Liina Võrklaev ja koolidirektor 

tänasid kõiki Saue Kooli hoolekogu liikmeid 2023/2024 tehtud töö eest.  Andres tõi 

eraldi välja, et peale eelmist Saue Kooli hoolekogu koosolekut toimus Saue Kooli 



hoolekogu juhi asetäitja Liina Võrklaeva, Saue Kooli direktori Andres Pajula, Saue 

Vallavalitsuse hankejuhi ja Baltic Restaurants AS esindajate omavaheline kohtumine 

arutamaks koolitoiduga seotud muresid ja pakkumaks välja lahendusi 

lapsevanematelt ja õpilastelt laekunud tagasiside arvesse võtmiseks. Saue Kooli poolt 

moodustatud komisjon annab alates 2024.a aprillist toitlustusteenuse pakkujale 

igakuiselt tagasisidet järgneva kuu planeeritava koolitoidu menüü osas, millist 

süsteemi on plaanis jätkata ka 2024/2025 õppeaastal.    

Järgmine Saue Kooli hoolekogu koosolek toimub 2024.aasta septembris. Hoolekogule 

vahepeal laekunud küsimusi arutatakse vajadusel e-kirjade teel. Küsimused ja 

ettepanekud on oodatud Saue Kooli hoolekogu juhi asetäitja Liina Võrklaev e-mailile 

liina.vorklaev@gmail.com. 

 

Protokollija: Liina Võrklaev 

Allkirjastatud digitaalselt 


